



Referat møde i DI-B tirsdag den 12.-9. 2023 kl. 20-22 på Teams

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Charlotte Vestergaard (CV)- ikke tilstede, Rune Hansen (RH), Caroline Seehusen (CS), Eva Maria Grout (EMG), Anders Kaihøj (AK), Kristiane Klindt (KK).

Dagsorden:	Referat:
1. Godkendelse af referat af møde den 15. august 2023	
2. Nyt fra Komiteerne	<p>Natur: Været til møde i Friluftsrådet i gruppen "Natur og Friluftsliv" sammen med Ridespor.dk og alle andre medlemsorganisationer. Emnerne var bl.a. skovrejsning, urørt skov. Har holdt møde med Ridespor.dk omkring samarbejdsform. Det springende punkt er de eksterne møder. Naturk. Ønsker at få en folkevalgt afsted sammen med en ansat hver gang. Det skal diskuteres med DRF. KK sætter et møde op med DRF. Positionspapirer under udarbejdelse.</p> <p>Sport: Der har været afholdt flere DM'er og det er gået rigtig godt. Nu arbejdes der med NM 2024, som tages under pkt 8.</p> <p>Avl: Der er blevet arbejdet med udkast til stambogsreglement. Yderligere under pkt 3.</p> <p>Klub: Her er blevet arbejdet med det kommende fysiske klubmøde. Desværre er der foreløbig for få deltagere. Mødet vil i sin nuværende form blive aflyst hvis der ikke minimum er 30 deltagere ved tilmeldingsfristens udløb. Mødet vil blive erstattet af et møde i forbindelse med GF og et virtuelt aftenmøde.</p>
3. Stambogsreglement - sort/rødt omslag -	I forbindelse med det nye udkast til stambogsreglement er der brug for en bestyrelsesudmelding omkring hvad man kan deltage i med et hestepas med sort omslag. Bestyrelsens opfattelse er, at heste med hestepas med sorte omslag i udgangspunktet kan deltage i alle aktiviteter på lige fod med heste med hestepas med røde omslag.
4. Budget 2023-24 - forventninger - nye tiltag	<p>Budgetønsker:</p> <p>Sport: Ønsker en ringmasteruddannelse til overvågningsopgaver ved stævner fremadrettet. Der kan skeles til FEI, R&R, Tyskland og DRF. KK undersøger om der er mulighed for at koble sig til DRF's uddannelse, hvis den er relevant.</p>



	<p>Avl: Ikke noget ekstra, men vil have indkøbt nogle nye stangmål (3 stk).</p> <p>Natur: Vil gerne have penge til en lobby-medarbejder i forhold til den kommende Naturlov. SU: lav et konkret budget og så ser vi på det.</p>
<p>5. Generalforsamling</p> <ul style="list-style-type: none"> - tid - Sted - form 	<p>GF skal være en kombineret GF med både fysisk og virtuel deltagelse. Afholdes på Dalum landbrugsskole i Odense.</p> <p>Program: KL 10-11:30 – Muligt oplæg ved. Ekstern – pris?</p> <p>12 Frokost KI 12.-30-14-30: Komitemøder KI 14:30- 15 – KAFFE KL 15- 17 - Generalforsamling</p>
<p>6. Forum for Hestevelfærd</p>	<p>Arbejdet kører med deltagelse fra hele branchen. Man mødes hver 3. uge forskellige steder i landet og diskuterer de emner, som Dyreetisk Råd har taget op. Indtil nu har det primært været diskussioner, men på kommende møde starter skriveprocessen. Der skal laves et samlet svar til Dyreetisk Råd, som taler ind i deres rapport.</p> <p>Vigtigt at redegøre for hvad de forskellige organisationer allerede gør på området, samt iværksatte tiltag, samt at tænke fremad og beskrive nye tiltag, behov for ny videns osv.</p> <p>DI må også komme med yderligere forslag til visioner om at styrke hestevelfærd langt ud over hvad der ligger i nuværende lovgivning både inden for hestehold, træning og uddannelse samt sporten.</p>
<p>7. Kommunikation</p>	<p>Der er brug for at understøtte DI's kommunikation udadtil, nu da Pernille har sagt op. Planen er at søge en journalist hen over vinteren 23/24 med arbejdssted på Vilhemsborg.</p> <p>Opgaven omkring kommunikation og etik kunne lægges til vores interne jurist. KK tager den.</p>
<p>8. NM</p>	<p>Der er inviteret til et nordisk møde den 14.-15. oktober i Stockholm. Et af de store emner er NM. Deltagelse fra Sports komiteen. Derudover emner om dommeruddannelse, struktur og avl.</p> <p>NM 2024: SK's forslag: betalt tovholder. Betaling skal komme fra stævnet selv. Nogle kerneydelser betales af stævnet. Ca 15% af ydelserne købes udefra - >300tkr. Samlet forventet omsætning - >2mill.kr. Klubberkan byde in d med ydelser til NM og modtage et beløb til deres klubkasse. SK sender skriv ud om søgning af tovholder samt hvilke klubber der kunne tænke sig at være med og tage</p>



	opgaver. Bestyrelsen er nødt til at have budgetindsigt.
9. Bæredygtighed i DI	Udskydes til næste møde.
10. Invitation fra Friluftsrådet	Udskydes til næste møde.
12. Eventuelt	
Næste møde	Planlagt til den 3.10.2023.

Udsendt den 2.10. 2023.